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Zelaietak; larunbatean, Berastegiko udaletxean
hitzaldia eskainiko du, 18:00etatik aurrera //6
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Hiru egunetan, 10 metro kubiko
hondakin atera dituzte Oria ibaitik
2003. urteaz geroztik ez zuen, Tolosako Udalak, halako garbiketarik antolatzen; guztira,
350 boluntario eta ikasle aritu dira, egunotan, uraren ingurunea garbitzeko lanean

Itzea Urkizu Arsuaga 

Uraren Nazioarteko Eguna ba-
liatuz, Tolosako Udalak atzo pla-
zaratu zituen Oria ibaiko garbi-
ketak emandakoak: bilketa ba-
ten faltan, 10 metro kubiko
hondakin bildu dituzte hiru egu-
netan. Patxi Amantegi inguru-
men zinegotziak, Iñigo Muñoz
ingurumen teknikariak eta
Andu Martinez de Rituerto Zu-
mardia elkarteko kideak azpi-
marratu zutenez, «uste baino
hondakin gehiago» bildu dute,
«eta uste baino objektu handia-
goak». 
Larunbatean ekin zioten

ibaiaren inguruak garbitzeari,
eta herritarrei egindako deialdi
irekiari 50 boluntariok erantzun
zioten; udaleko nahiz elkarteeta-
ko kideek ere parte hartu zuten.
Astelehenetik asteazkenera bi-
tarte, berriz, Herrikide, Orixe eta
Laskorain ikastetxeetako 300
neska-mutil aritu dira garbiketa
lanetan. Izan ere, Eskolako
Agenda 21 egitasmoaren haritik,
uraren gaia jorratzen dihardute,
2016-2017 ikasturtean, Tolosako
ikastetxe guztiak. 
Patxi Amantegik pozgarritzat

jo zuen Oria ibaiaren garbiketan
hainbeste tolosar parte hartzen

Espero baino hondakin gehiago bildu dituzte egunotan, eta zenbaitek bolumen oso handia dute. I. URKIZU

ikustea: «Ibaia oso garrantzitsua
da Tolosan, eta uraren kalitatea
ona da gaur egun. Ez, ordea, ura-
ren ingurunea: ibaiak asko du,
oraindik, hobetzeko». 
2003. urteaz geroztik, Tolosan

ez zen halako auzolanik antolatu
Oria garbitzeko eta, beraz, zen-
bait hondakinek hamarkada pa-
satxo ibai ertzean pilatuta zera-
matela ere ohartarazi zuten atzo-
ko agerraldian.
Ez baitituzte plastikoak eta an-

tzeko hondakinak bakarrik jaso:
bolumen handiko hondakinak

ere bildu behar izan dituzte. «Tu-
beriak, erosketa karroak, kaleko
trafiko seinaleak, 100 kilo ingu-

ruko bolardoak,... denetik zego-
en», azaldu zuen Martinez de Ri-
tuertok. Horren harira, zenbait
herritarren kontzientzia falta ere
gaitzetsi zuten: «Jaso ditugun

hondakin asko nahi gabe erorita-
koak dira, baina erosketa karro-
ak eta seinaleak ez dira nahi gabe
eroritako objektuak; areago,
bandalismotik gertu daude».
Hain zuzen horregatik, Oria

ibaiaren garbiketarekin bi hel-
buru bete direla nabarmendu
zuen Iñigo Muñoz ingurumen
teknikariak: «Batetik, ibaia eta
haren ingurua garbitu ditugu,
baina, era berean, oso jarduera
hezitzailea izan da gaztetxo
nahiz helduentzat».
Bide horretan eta, aurrera be-

gira, udalak kontzientziazioan
jarri nahi du fokua, eta tolosa-
rrak deitu dituzte, ibaia gertua-
gotik ezagutzera: «Eroskiko zu-
bian dauden eskailerak jaitsi, eta
Berazubiko zubiraino oinez ze-
harkatu daiteke ibai-ertza. Oso
leku polita da, eta kosta egiten
zaigu bertaratzea, baina benetan
merezi du», dio Amantegik. 
Era berean, Oria ibaia uretatik

ezagutu nahi dutenek, Zumardia
elkarteko kideekin harremane-
tan jarri eta ibaian gora pirague-
kin igotzeko aukera dute. 

Ibaiaren ingurua
garbitzearekin batera,
udalak jarduera
hezitzailetzat jo du
ibaia garbitzea

Errenteriako Andra
Mari abesbatza, 
Santa Maria elizan
MUSIKA // Errenteriako Andra
Mari abesbatza Eskualdez es-
kualdebira egiten ari da, 50. ur-
teurrenaren harira. Larunbate-
an Tolosako Santa Maria elizan
ariko dira, eta organoagatik au-
keratu dute lekua. 20:00etan ha-
sita, Gabriel Fauré-k 1888an ida-
tzitako Réquiem Op. 48obra es-
kainiko dute. 

Pentsio duinen aldeko
elkarretaratzea,
Tolosan
EKONOMIA // Martxoaren 28an,
Gipuzkoako Duintasuna pen-
tsiodunen koordinakundeak To-
losan egingo du hileroko bilera.
Bilkura amaitutakoan, 12:30ean,
elkarretaratzea egingo dute
Trianguloa plazan, 1.080 euroko
gutxieneko pentsioa eskatuz, eta
Euskal Pensio Publikoak aldarri-
katuz.

TEEren 50 urteak
ospatzeko bazkaria,
apirilaren 8an
GIZARTEA // Apirilaren 8an, To-
losako Ekinbide Etxearen 50. ur-
teurrena ospatuko dute, Fron-
ton jatetxean. Otorduaren truke
25 euro ordaindu beharko da,
eta izen ematea 943 65 04 14 te-
lefonora deituz edo cit@cittolo-
sa.com-era mezu bat bidaliz egin
daiteke. Deien hurrenkera erabi-
liko dute erreserbetarako.



Banda Zabal Ultra Azkarra
hedatzeko plana martxan
Aldundiak 49 herri txikiek bizi duten arraila digitalari aurre egin eta
ekonomia jarduera berriak sustatzeko proiektua aurkeztu du Larraulen

Erredakzioa 

Astelehenean Gipuzkoako Foru
Aldundiak iragarri zuen deial-
diari esker, landa eremuko bizi-
lagunek hirietan aurkitu dezake-
ten konexio aurreratuena esku-
ratu ahal izango dute. Modu
simetrikoan 300 Mbps-ko datu
transferentzia nominala duten
eskaintza komertzialak eskaini
ahal izango dira Gipuzkoako 49
herri txikitan.
Mila bizileku baino gehiagok

baliatu ahal izango dute deialdia
eta konexio ultra azkarra instala-
tzeagatik ez dute ezer ordaindu
beharko. Aldundiak instalazioa-
ren inbertsioaren %95 arte or-
dainduko du eta gainerakoa ope-
ratzaileen esku geratuko da. Gai-
nera, onuradun izan daitezkeen
herritarrek ez dute gestiorik egin
beharko, arduradunak beraiekin
jarriko baitira harremanetan on-
dorengo asteetan. Egitasmoaren
lehen faserako Gipuzkoako Foru
Aldundiak, 1.480.000 euroko
aurrekontua bideratu du.
«Hainbat ikerketen arabera,

banda zabaltzeko zerbitzuei es-
ker, ekonomia digitala gainerako

alorretakoa baino zazpi aldiz az-
karrago hazten da». Horrela esan
du, Ainhoa Aizpuru, Ekonomia
Sustapena, Landa Garapena eta
Lurralde Orekako diputatuak. 

EKONOMIA LEHIAKORRA 
Foru diputatuarekin batera aste-
leheneko agerraldian izan ziren
Iñaki Labaka, Lurralde Orekako
zuzendaria eta Markel Olano di-
putatu nagusia. Olanoren hitze-
tan, «proiektu honek ustiategi
eta enpresei eskainiko dizkien
onurak irudikatzeko etorri gara
Larraulgo esnetarako behi ustia-
tegi honetara». Jarduera ekono-
miko hauetara Banda Zabal Ul-
tra Azkarra hedatzeak, sektore-
an efizientzia nahiz efikazia
«hobetzea» eta Gipuzkoak «jauzi
lehiakorragoa» egitea ekarriko
du Olanoren esanetan.
Aizpururen arabera, «merka-

tuen dinamikek ez dituzte kon-
tuan hartzen herri txikien bere-
zitasunak, horregatik, Banda za-
bal Ultra Azkarra zabaltzeko
proiektuak operadoreak bultza-
tu nahi ditu herri txikietan kone-
xio ultra azkarrak hedatu ditza-
ten». Izan ere aldundiko aginta-

rien ustez, proiektu honek, «ez-
berdintasunari aurre egitea
ahalbidetuko du, bai aisi eta bai-
ta lan esparruan ere». Lurraldea-
ren kohesioa foru gobernuaren
helburuetako bat da eta proiektu
honek hori ahalbidetuko du Ola-
noren ustetan.
Bat dator Aizpuru: «Herri txi-

kietako kalitatezko etorkizuna
bermatuko du proiektuak. Herri-
tarrak bertan bizitzen jarraitzea
lortuz eta kanpotik bizilagun be-
rriak erakarriz». Landa eremuko
herriek Gipuzkoako izaera eta
kulturaren garapenaren alde
egiten duten guztia baloratu eta
lurralde bezala «gure izaeraren
zati handi bat» direla aitortu du
foru diputatuak. «Herri txikien
etorkizuna bermatzeko lanean
jarraituko dugu», esan du. 

LANDAGIPUZKOA +
Hain zuzen, Gipuzkoako landa
eremuetan eta herri txikietan da-
goen desorekari aurre egiteko
Gipuzkoako Foru Aldundiak
Landagipuzkoa+ egitasmoa
martxan jarri zuen 2015-2019 le-
gealdirako. 25 milioi euro bidera-
tuko dira egitasmora eta lau pro-

grama ezberdinetan gauzatuko
da plana, bi esparrutan banatu-
ta: «2.500 biztanle arteko herrie-
tan ekonomia suspertzeko
proiektu estrategikoak garatu
eta Banda Zabal Ultra Azkarra
hedatzea; eta Gipuzkoako landa
eremuan baserri bideak konpon-
tzeko plana eta argi indar sarea
berritzeko proiektua gauzatzea». 
Landagipuzkoa+ planaren lau

oinarrietako bat da, beraz, Ban-
da Zabal Ultra Azkarraren
proiektua, «Gipuzkoa lurralde
lehiakor, adimentsu, orekatu eta
sortzailea izatea da helburua,
aberastasun jasangarria sortu
eta pertsonen ongizatea berma-
tuz». Proiektua hiru fase ezberdi-
netan gauzatuko da eta hauek
burutzean, 2019an, Gipuzkoa
herri txiki konektatuenak dituen
Europako Lurraldea izango da,
Europa 2020 Estrategiak ezar-
tzen duena –herritarren %50ak
2020rako gutxienez 100 Mbps-
ko konexioa edukitzea– gaindi-
tuz. Aurki, Gipuzkoako 2.500
biztanlez azpiko udalerrietako
herritarren %90ak 300 Mbps-ko
gutxieneko konexioaz gozatzeko
aukera izango du.

Larraulgo Murkaiku esnetarako behi ustiategian aurkeztu zuten astelehenean hedapen plana Gipuzkoako Foru Aldundiko ordezkariek. ATARIA

«Abiadura
minimo bat
ziurtatuko digute
eta konexioa ez
da moztuko»

EIDER AROZENA
MURKAIKU BASERRIA

Jon Miranda Larraul

Herrigunetik pixka bat «aparte»
dago Murkaiku baserria eta
orain arte internet konexioare-
kin arazoak izan dituzte, Eider
Arozena (Lizartza, 1977) baserri-
tarrak aipatu duenez. 
Nola moldatu izan zarete
orain arte internet konexioa-
rekin?
Guk interneta badugu, wifi bi-
dezko konexioa dugu eta horrek
huts egingo baligu, pintxo bat
erabiltzen dugu baina oso giga
gutxikoa. Gainera batzuetan
kosta egiten zaio konektatzea.
Behi ustiategia duzue. Zein
erabilera ematen diozue inter-
netari zuen jardueran?
Administrazioak geroz eta auke-
ra gehiago ematen digu kudea-
keta internet bidez egiteko. Gure
kasuan, txekor eta behien gidak
egiten ditugu internetez eta ban-
kuko gestioak egiteko ere balia-
tzen dugu. Aurrera begira bideo-
zaintza jarri nahiko bagenu au-
kera hori izango genuke. 
Zein abantaila izango ditu-
zue?
Azkarrago joango da, abiadura
minimo bat ziurtatzen digute eta
konexioa moztea zailagoa izan-
go da, kable bidez datorrelako.
Lanerako bakarrik ez duzue
erabiliko. 
Egia esan, bi alaba ere baditugu
eta hazten doazen neurrian, ge-
roz eta gehiago jotzen dute inter-
netera eskolako lanak egiteko eta
zalantzak argitzeko.
Noizko izango duzue Banda
Zabal Ultra Azkarra etxean?
Uda honetarako. Esan digute
operadoreak jarriko direla gure-
kin harremanetan eta eskain-
tzak ikusi ondoren, gehien inte-
resatzen zaigunarekin egin ahal
izango dugula kontratua.
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Helduentzako
patinaje ikastaroa
antolatu du Iturri
Zahar elkarteak
I. Garcia Landa Alegia

Iturri Zahar guraso elkarteak pa-
tinaje ikastaroa antolatu du hel-
duentzat. Imanol Aizpurua el-
karteko kideak azaldu duenez,
«iaz antolatu genuen ikastaro
bat haurrentzat eta nahiko arra-
kasta izan zuen, 40 haur inguruk
eman zutelako izena. Oso gustu-
ra geratu ginen, eta guraso batek
baino gehiagok eskatu zuen hau-
rrentzako antolatzea ondo zego-
ela , baina gurasoentzat ere bat
ez ote zegoen antolatzerik. Eta
horrela, tiraka-tiraka, antolatzea
pentsatu dugu».  
Izena emateko epea bihar bu-

katzen da eta kultur etxera joan
edo bertara deitu behar da horre-
tarako. Izena eman behar da eta
telefonoa utzi. «Izena ematen
dutenen arabera zehaztuko
dugu noiz hasiko garen», azaldu

du Aizpuruak. «Ziurrenik mar-
txoaren 29an hasiko da, baina
zehaztu gabe dago, eta lehenen-
go bilera bat egingo da izena
ematen duten guztiekin». San
Joan egunaren ingurura arte
iraungo du ikastaroak.
Zehaztuta dagoena saioak as-

teazkenetan izango direla,
21:00etan, Alegiako frontoian.
«Ez da ziurrenik ordurik egokie-
na, baina frontoian egin beharra
dago, estalita dagoen toki baka-
rra delako horretarako, eta fron-
toiaren ordutegia oso beteta
dago eta hori da libre dagoen
ordu bakarra». Deialdia dakite-
nentzako eta ez dakitenentzako
dago irekita, eta edozein herrita-
rrentzako. «Izena ematen dute-
nen artean ikusiko da zein maila
dagoen eta nola antolatzen di-
ren». Ikastaro osoaren prezioa 10
eurokoa izango da. 

Sutarriko gazteen
dantza emanaldi berria
ikusgai, bihar Elizpen 
Iaz egindako ‘Bizibizirik’ ikuskizunari jarraipena eman
diote ‘Bidean’ emanaldiarekin; 25 dantzari inguru ariko
dira oholtza gainean, 22:00etan hasiko den emanaldian 

Imanol Garcia Landa Alegia

Elizpe zinema aretoko oholtzara
Sutarri taldeko 25 dantzari ingu-
ru igoko dira bihar, Bidean ize-
neko emanaldia eskaintzeko.
22:00etan hasiko da, eta ordube-
te inguru iraungo du. Sutarriko
gazte taldeen arteko zaharrenak,
13 urtetik gorakoak gehienak,
parte hartuko dute ikuskizune-
an. Eneritz Ugartemendia ira-
kasleak azaldu duenez, «aurreko
ikasturtean esperimentu mo-
duan egin genuen horrelako
emanaldi bat, Bizibizirik izena
jarri geniona. Ondo atera zen,
animatuta zeuden dantzariak
eta aurten ere antolatu dugu». 
Orain gutxi Eskolatik plazara

dantza emanaldia egin dute Ale-
gian, hainbat herritako dantzari-
rekin. Beraz, martxoa nahiko
mugitua daramate Sutarri dan-
tza taldean. «Oso ondo joan zen.
Jende pila bat gerturatu zen eta
haurrak ere gustura aritu ziren»,
esan du Ugartemendiak. «Espe-
ro genuen emanaldia eskaini ge-
nuen, beraz, gustura».
Biharko emanaldian «deneta-

rik sartzen» saiatu dira: «Dantza
tradizionalak, berriagoak ere
bai, pixka bat denetik, nahasketa
bat. Musikaren aldetik Korron-
tziren eta Kepa Junkeraren doi-
nuak izango dira, esaterako».
Aurreko ikasturtean egindakotik
dena ezberdina dela dio Ugarte-
mendiak: «Dantzaren baten zer-

bait izango da antzekoa, baina
saiatzen gara ahal den koreogra-
fia eta pauso ezberdinak egiten». 

Eskolatik plazara emanaldian
hainbat herritatik joan zirenez
dantza egitera Alegiara, tarte gu-
txiago izan zen talde bakoitza-
rentzako. «Oraingoa Sutarriko-
entzak indartsuagoa izango da.
Mailaren aldetik, denetik dago
emanaldian. Hori bai, dantza-
riek nahiko maila altua dute.
Pentsatu nahi dut aurreko urte-
tik zerbait ikasi dutela, eta ea
hori erakusten duten». 
Dantzariak  oholtza gainera

igotzeko gogoz daudela  esan du
Ugartemendiak: «Urduritasun
puntu bat ere badute, baina gero
eguna iristen denean gustura
egiten dute, eta horrekin gera-
tzen gara». Herrian dantza ema-

naldi gehiago izateak ere bere
helburua du, esaterako dantza-
rekiko zaletasuna zabaltzea he-
rrian, eta haurrek ere izena ema-
tea taldean. «Kopuru aldetik ere
ez dugu kexarik, haur asko dau-
de taldean eta horrela jarraitzea
espero dugu», esan du Ugarte-
mendiak. «Dauzkagunak man-
tentzeko ere egin behar dira ho-
rrelako emanaldiak. Beraientzat
beste pizgarri bat da ikasturte
amaierako emanaldia bakarrik
egin beharrean, urtean zehar ere
beste zenbait emanaldi egitea».
Aurrera begira, maiatzean txi-

kienekin Dantzari Txiki Eguna-
ren estiloko jarduera izango
dute. Azkenik, ikasturte amaie-
rako emanaldia izango da eta
bertan Sutarri taldeko dantzari
guztiek parte hartuko dute. 

‘Bizibizirik’ emanaldia eskaini zuten iaz Elizpe zinema aretoan. MARTA IRAOLA
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AFARIA BEDAION
Aurten 50 emakume inguru bildu dira Bedaion egindako afa-
rian. Lehenik Artubi elkartean –argazkian–izan ziren eta on-
doren Abaetxe jatetxean mahai inguruan: «Afari eder bat eta
solasaldi giro bikain batean». ATARIA



Lomce eta
Heziberri-ri
«hortzak
erakusteko»
greba, gaur 
Ikasle Abertzaleak-en ustez,
erreformak ez dira ikasleen
mesederako; Euskal Eskola
Nazionala aldarrikatu dute

Rebeka Calvo Tolosa

Ikasle Abertzaleak-ek grebara
deitu ditu ikasleak, gaurko.
DBHko eta batxilergoko ikasleei
zein unibertsitatekoei egin diete
«kaleak hartzeko» deia, horrela
«inposatutako errebalidei aurka
egiteko eta sistema berari hor-
tzak erakusteko. Ez gaude ados
hartutako erabakiekin, ez dira
gure mesederako eta gure iritzia
ez dute kontuan hartzen». Greba
egin eta gero, 19:30ean, eskualde
mailako manifestazioa egingo
dute Tolosako Trianguloatik
abiatuta. Urtero egiten dute gre-
ba deialdia Espainiako Gober-
nuak hezkuntza sistemaren in-
guruan hartutako erabakien
kontra azaltzeko, «baina ez digu-
te jaramonik egiten, eta beraz,
geroz eta gogorrago ateratzen
gara kalera. Aski da esateko ga-
raia da». 
Ikasle Abertzaleak-eko kideek

esan dutenez, «hezkuntza eredu
berri baten» alde egin dute azken

urteetan, eta oraindik ere egin-
dako erreformen aurka egiteko
garaia da. «Desjabetuok, ezer
galtzerik ez dugunok, urtero era-
kutsi dugu dena emateko prest
gaudela sistema hau apurtzeko
eta etorkizun berria eraikitze-
ko», esan dute. 

ESKULANA NAHI DUTE
Indarrean dagoen hezkuntza
eredua kapitalista dela esan dute
eta horrek langile klasea «mise-
riara kondenatzen» duela nabar-
mendu dute. «Hezkuntzaren 
bidez zapalkuntza sistemak be-
harrezkoa duen eskulana egitu-
ratzen du», gaineratu dute. 
Azken urteotan «inposatuta-

ko» erreformak bide horretan
doazela esan dute: «Horren adi-
bide ditugu azken urteotan inpo-
satu dizkiguten erreformak:
erreforma horiek ez dira ikasle-
on mesederako, eta hauen atze-
an interes ekonomikoak besterik
ez daude. Ezin dugu ahaztu ere
aurtengo ikasturtean bukatzen

dela Lomce-ren aplikazioa az-
ken fase honen erakusleiho ditu-
gularik errebalida ezagunak». 
Hezkuntza «zapaltzaileek bo-

terea mantentzeko» egituratu
dutela salatu dute eta gaztetatik
«otzan» izaten irakatsi nahi die-
tela, «azterketak bezalako meka-
nismoen bidez ikasleak sailka-
tzen dituzte, ikasleon arteko
lehiakortasuna sustatuz. Azken
finean, ikasleon sistemaren en-
granaje hutsa bihurtzea dute
xede».
Honen guztiaren adibide gar-

bia Lomce bera dela diote ikasle-
ek eta ez diola mesede egiten he-
rri langileari. «Lege honen ba-
rruan egituratutako aldaketa
orok hezkuntza homogeneo bat
lortzea du helburu, denok eduki
berdinak barneratzea, denok
ekoizpen sisteman zapaldu gisa
barneratzea eta horrekiko otza-
na izatea. Ezagun ditugu lege ho-
nek dakartzan aldaketak, eta ur-
teak daramatzagu ikasleok 
horren aurka antolatzen eta bo-
rrokatzen».
Lanean jarraituko dutela esan
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dute eta Euskal Eskola Naziona-
la aldarrikatzen dutela, «hez-
kuntza eredu propioa nahi
dugu» eta indarrean dagoen uni-
bertsitate eredua suntsitzeko la-
nean jarraituko dutela esan dute.

HEZKUNTZA ERAIKITZEKO
Hezkuntza publikoak greba eguna izan zuen atzo, Araban,
Bizkaian eta Gipuzkoan. Steilasek, ELAk eta LABek egun oso-
ko lanuztera deitu zuten unibertsitatez kanpoko sektore pu-
bliko guztia. Lan baldintzak hobetu, hezkuntza eraiki!lelo-
pean burutu ziren mobilizazioetan hezkuntza publikoaren
kalitatea hobetzeko neurriak har ditzala eskatu zioten Eusko
Jaurlaritzari. Eskualdean nahiz orokorrean %75eko jarraipe-
na izan zuela azaldu dute sindikatuek. N.R.A.

Xaxi maskotaren
urteurrena ospatu
dute Flemingen
AMASA-VILLABONA // Martxoa-
ren 16a egun berezia izan zen
Fleming ikastetxeko ikasleen-
tzat. Xaxi maskotaren urtebete-
tzea ospatu zuten eta festa bikai-
na egin zuten. Marrazki eta ikus-
kizunak oparitu zizkioten
ikasleek maskotari eta horren
truke hamaiketako bikaina eta
txapa politak ekarri zizkien ikas-
leei.
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Rebeka Calvo Berastegi

Kazetaritza ikasketak utzi eta zu-
zenean Egin egunkariak sortuta-
ko ikerketa taldean hasi zen 
lanean. Ikerketa kazetaritza lan-
tzen duen ordezkaririk nabarme-
nenetakoa da Euskal Herrian,
horrek hainbat buruko min era-
giten badizkio ere. Kriminologia
ere ikasi zuen eta Euskal Herriko
lehen kriminologo elkarteko so-
rreran hartu zuen parte. Azkenal-
dian hitzaldiz hitzaldi dabil eta
umore fina darabil. «Umorea era-
biltzen dut, bestela erotuko nin-
tzateke. Bakarrizketalari trebea
naiz», dio. Hilaren 25ean egongo
da Berastegiko udaletxean,
18:00etatik aurrera.
Ustelkeria kasuak argitaratu
izan dituzu, zer oihartzun izan
dute zure datuek gurean?
Ez dakit hori baloratzen, ni gue-
ttoko kazetaria naiz, Iparraldeko
Sindromea dut gainera. Ez nago
ohituta balorazio hori egiteko
erremintak erabiltzen. Ez daukat
frustraziorik ere, badakit medio
bakoitzak bere lana egin behar
duela, bere sinergiak dituela eta
langileek nahikoa dute euren
prekarietatearekin. Nire asmoa
ere ez da oihartzun handitako sa-
reetan informatzen ibiltzea. Nik
publikatzen ditudan datuak ere
zalantzan egon ahal dira, baina
datuekin maneiatzen naiz, ez da
Ahoztarrek dioena, dokumen-
tuek edo Ikerketa Kazetarien Na-
zioarteko Patzuergoak esaten
duena diot, euren datu basean ja-
sotakoa. 
Badirudi, orain, modan dagoe-
la ikerketa kazetaritza. 
Orain urte batzuk ustelkeria sala-
tzen genuenean ez genuen ia
oihartzunik. Jendeak soldata
onak zituen, gizarteak oro har, ez
zituen zenbait buruhauste... eta
ez zegoen interesik ustelkerian.
Gaur egun badago histeria handi
bat eta ustelkeriaren inguruko
asetzea ere; jendea nazkatuta

teko aukera izan ez duzuenoi.
Nik ez diot inori gomendatzen,
hala ere, oso droga txarra da. Iker-
kuntza kazetaritza egiten da eta
tokian tokiko ikerkuntza kazeta-
ritza egiten da, Argiak edo Be-
rriak egiten dute eta irrati libreek
ere egiten dute, baina behar
bada, ez direnez interes orokorre-
ko gaiak, ez dira horrela ulertzen.  
Filtrazioak erabili izan dituzu
datuak emateko, baina ez da
iturri bakarra izango, nola egi-
ten duzu lan?
Filtrazioak erreminta bat beste-
rik ez dira, ez dira helburua. Gaur
egun kazetaritzaren bigarren
hanka dira filtrazioak, bestea
adierazpenak dira. Adierazpe-
nen kazetaritza ekonomikoa da,
enpresari ez dio kosterik sortzen,
salaketak saihesten ditu...  
Filtrazioak interesatuak iza-
ten dira gainera, nola kokatu
filtrazio hauen aurrean?
Normalean ez da esaten filtrazio-
ak mina eragiteko egiten direnik.
Ez da esaten ere filtrazio jakin ba-
tzuk medio guztietara iritsi dire-
la. Wikileaks-eko filtrazioak
eman zirenean hainbat komuni-
kabiderekin egin zuten hitzar-
mena informazio hori emateko,
informazio hori audientzia eta

dirua bihurtuz. Esklusiba zela
zioten, baina ez zen esklusiba, in-
formazioa medio bakar batek
edukitzea da esklusiba. El País-
ek gainera, ikerketa bat bezala
aurkeztu zuen filtrazio bidez ja-
sotako informazioa, baina zein
ikerketa? Hori filtrazioa da, iker-
keta bat filtratutakoa kontrasta-
tzea da, baina hori ez zuten egin. 
Informazio oso garrantzitsua
jaso eta kontrastatu gabe ez ze-
nuke argitaratuko, beraz. 
Jasotako informazio asko ez dut
ateratzen, informazio askok us-
telkeriaren biktimak arriskuan
jartzen dituelako. Ni ez naiz sin-
dikatu, alderdi edo dena delako
bat, ez dauzkat milioiak, beraz,
nire burua ere zaindu behar dut.
Gainera biktimetako asko ema-
kumeak dira eta ez dute babesik.
Filtrazioez gain, zuzeneko in-
formatzaileak dituzu.
Fronte asko daude orain, ez zait
gustatzen, baina hori dago. Bikti-
ma asko daude eta niregana de-
sesperatuta iristen dira, niregana
iritsi aurretik ate asko jo dituzte,
ni azken leihatila naiz. Inork ez
die sinesten ezta kasurik egiten. 
Zergatik ez dago gaur egun,
ikerketa sailik gurean? 
Ikerketa talde bat edukitzeak
kostuak ekartzen ditu. Publizita-
tea galdu daiteke eta kazetariek
kostuak dakartzate; deiak, bi-
daiak, ordaindu behar diren datu
baseak... Eta horrek zein errenta-
garritasun ematen du? Egunkari
ale gehiago atera eta saldu ahal
dituzu, baina salaketa bat ere iri-
tsi ahal zaizu. Kontzientzia falta
dago eta mantxeta horri helduko
dion komunikabiderik ez dago. 
‘Egin’ ek, ‘Ardi Beltza’k edo
‘Kale Gorria’k jasandako erre-
presioak ere ez du laguntzen. 
Ardi Beltzan gure helburua kar-
tzelan bukatzea zela esaten ge-
nuen. Jendea kontratatzen ge-
nuenean horren berri ematen ge-
nien. Estatu espainiarrean ez
dago adierazpen askatasunik. 

JUANAN RUIZ / ARGAZKI PRESS

«Filtrazioak erreminta
bat besterik ez dira, 
ez dira helburua»
AHOZTAR ZELAIETA
IKERKETA KAZETARIA
Ikerketa kazetaritza egiten du Ahoztar Zelaietak eta eskarmentua
badu; ‘Egin’eko ikerketa taldean, ‘Ardi Beltza’ eta ‘Kalegorrian’
aritutakoa da. Berastegin izango da larunbatean, hitzaldia eskaintzeko.

dago hainbeste albiste negatibo-
rekin. Orain arte jende zorrotza
ginen, gardenak, politikariak ere
ez zeuden ustelkerian sartuta...
eta orain bai, orain denak daude
horrelako istorioetan. 
Ustea izango zen hori, izan ere
kasuak bazeuden, ‘Egin’eko
ikerketa taldean ‘fontanero’
terminoa sortu zenuten 
EAJren aldeko trama kliente-
lista batzuk argitaratzeko. 
Literatura hori idazten hasi zen
kazetaria, Pepe Rei, lau aldiz saia-
tu ziren atxilotzen, bi aldiz kar-
tzelan egon zen... ondorioak ba-

zeuden hori salatzean, gaur egun
hortik tiraka hasi eta dauden on-
dorioak ez dira berberak. Kazeta-
ritzaren ibilbidea ezagutzen dut
eta horrek urduritzen nau; gaur
egun norbait izan behar duzu si-
nesgarri izateko edo Mexikon
egon eta Euskal Herriari buruz
idatzi behar duzu txalo zaparra-
da jasotzeko. 
Zer da ikerketa kazetaritza?
Datuak ematea, soilik, ikerke-
ta kazetaritza al da? 
Beti gauza bera esaten diet iker-
keta kazetaritzan aritutako edito-
rial bakarrean, Ardi Beltzan, ego-



Asier Imaz Tolosa

Albaitaritza ikasketak egiten ari
da Irati Lakunza (Tolosa, 1996)
Zaragozan. Igarondo Urpekoak
taldeko lagunez «pilo bat» gogo-
ratzen da; izan ere, igerilekura
astean sei aldiz joaten da tolosa-
rra. Lan horri esker, iragan aste-
buruan, Ordizia Urpekoak Sa-
rian Espainiako bi errekor hautsi
zituen, 25 metroko igerilekuan.
Asteburu honetan Iruñera joan-
go da, Espainiako Txapelketan
parte hartzera.
Bi proba irabazi zenituen Or-
dizian, 200ekoa eta 50 metro-
koa. Horrez gain, beste batean
ere Espainiako marka lortu
zenuen, nahiz eta ez irabazi. 
Bi probetan egin nuen igeri,
200ekoan eta 50ekoan. 200 me-
trotan marka hobetzea lortu
nuen. Aurreko marka ere nirea
zen, duela hilabete batzuk Xixo-
nen lortutakoa. Ehuneko batzuk
bakarrik jaitsi nituen Ordizian,
ez zen izugarrizko denbora izan.
Gero beste marka 100 metrotan
lortu nuen, erdi kasualitatez. 
Zergatik kasualitatez?
Erreleboetako proba mistoa zen,
4x100ekoa. Lehen erreleboa irte-
erarekin hartzen denez, denbora
hori markarako kontuan hartzen
da. Normalean azkena ateratzen
naiz erreleboetan, baina Ordi-
zian mistoa zenez, lehenengoa
atera nintzen. Horregatik esan
dut kasualitatea ere izan zela. 
Banaka, ordea, ez zinen 100
metrotan uretara bota.
200 metroen aurreko proba zen,
eta nire proba 200 denez, albo
batera utzi nuen.
Agian orain 100ekoa bilaka-
tzen da zure proba.
Ez dut uste. Marka hori duela
urte askokoa zen, eta 25 metroko
igerilekuan ez dira neska asko
botatzen distantzia horretan,
marka ahalegina egiteko aukere-
kin. 50 metrotako igerilekuan
distantzia horretako marka kon-

tuan hartzen baldin badugu, nik
badakit hori ez dudala inoiz ho-
betuko. Distantzia horrek abia-
durarekin lotura gehiago dauka
iraupenarekin baino, eta biga-
rren multzo horretako igerilaria
naiz. Horregatik da 200 metroko
distantzia niretzat egokiagoa.
200eko proban, baina 50 me-
troko igerilekuan marka no-
rena da?
Hor ere marka nirea da… [ba-
rrea].
Itzalean geratu zaiguna 50
metroko garaipena da. Mar-
karik ez baina garaipena bai.
Beste proba guztiak 200ekoaren
aurretik edo ondoren zirenez,
alde batera utzi nituen; 50ekoa
bakarrik geratzen zitzaidan.
Zein da igerileku batean edo
bestean igeri egitearen des-
berdintasuna?
25 metrokoan ur azpitik denbora
gehiago joaten gara, eta gu ur az-
pian azkarrago ibiltzen garenez,
denbora hobea egiten duzu.
Buelta hartzen duzunean 15 me-
tro joaten zara ur azpitik; hor
asko irabazten duzu.
Mistoa ariketa berri bat al da?
Ez da ofiziala, hau da, Espainia-
koan edo nazioarteko txapelke-
tetan ez da egiten. Ordizian, or-
dea, saria dibertigarriagoa egite-
ko antolatzen dute. Egia esan
guretzat oso ondo etortzen da,

ederki pasatzen baitugu proba
horretan. 
Kontatu duzuna entzunda,
200 metrotik gorako probe-
tan ere ondo moldatzen zarela
pentsa genezake. 
Nire probak 200 eta 400ekoak
dira. Agian, azken hori pixka bat
hobeto etortzen zait, baina
200ekoan ere oso ondo molda-
tzen naiz.  
Ordiziako Sariak zure egute-
gian zein leku dauka?
Nahiko ondo etortzen zaigun
proba da, egia esan. Asteburu
honetan Espainiako txapelketak
dauzkagu, eta gorputza lehiara-
ko esnatzeko ondo etortzen da.
Abenduan izan genuen azken
txapelketa, eta hiru hilabete pasa
ondoren bat-batean Espainiako-
ak jokatzea, tartean ezer egin
gabe, gogorregia izango zen.  
Larunbatean eta igandean
Iruñean egongo zara. Zein
probatan parte hartuko
duzu?
Berriro 200 metrokoa egingo
dut, baina oraingoan 50 metroko
igerilekuan. Gero, 400 eta 100
murgilaldietan ere parte hartuko
dut.
Eta hor txartelen bat jokoan
egon daiteke, ezta?
Ondoren Europako txapelketa
etorriko da. Aurten, Polonian.
Espainiako hautatzailea igerilari

guztiei begira egongo da astebu-
ru honetan, eta selekziora zein
joango den erabakiko du. Apiri-
lean esango du zerrenda. 
Hautatzaileak bere erabakia
denborak begiratuta hartuko
du, ezta?
Hori da. Munduko errekorren
taula hartu eta proportzio bat
ateratzen dute. Denbora horiek
lortzen baldin badituzu, zerren-
dan egoten zara. 
Esperantzak izango dituzu,
ezta?
Bai. Bi marka txukun eginak
dauzkat. Hanka bat barruan
daukadala esan daiteke, baina
hemen ez da ezer segurua, eta
itxaron egin beharko da.  
Nazioarteko txapelketetan,
beste igerilarien eta zuen arte-
an koska egongo dela pentsa-
tzen dut.
Bai, dezentekoa gainera. Errusia,
Txina, Alemania… horiek oso go-
ran daude; profesionalak dira.
Guk beraien aurka ez daukagu
ezer egiterik. Gero beste batzuk
gertuago izaten ditugu, baina

esan daiteke, denak daudela
gure gainetik.  
Zein da horren arrazoia?
Profesionalak dira; entrenatzea-
gatik ordaindu egiten diete. Guk
gure ikasketak edo lana izaten
dugu. Orain arte ez dugu inolako
laguntzarik izan, eta horrela ezi-
nezkoa da. Aipatu behar da, aur-
ten, lehen aldiz, beka bat eman
didatela Kirolgitik. Aurrerapau-
so handi bat da, baina oraindik
lan asko egin beharra daukagu
kirol hau nabarmentzeko; eta ea
norbaitek kasu egiten dion.  
Profesionalak ez zarete, baina
gogor entrenatzen duzue?
Orain Zaragozako talde batekin
ari naiz entrenatzen. Astean sei
egunetan igerilekura joaten
naiz, ordu bat eta erdi. Horrez
gain, lau egunetan gimnasiora
ere joaten naiz, ordubete inguru
aritzera. 
Zuen kirola ikusita, izterrak
lantzen dituzuela esango
nuke.
Guretzat hankak oso garrantzi-
tsuak dira, indarra beraiekin egi-
ten dugulako. 
Sakrifizio handia dago hor.
Baina gero gauzak ondo atera-
tzen direnean oso ondo senti-
tzen zara. Jendeak ez du uler-
tzen baina ni oso gustura ibiltzen
naiz. Sakrifizioa bakarrik ez da.
Lagun pilo bat ere ezagutzen di-
tuzu; bizimodu bilakatzen da. 
Lamina baten moduan ibil-
tzen zarete uretan, hegats ba-
karrarekin. Inguruan ez
omen dira egiten, gainera.
Ukrainiatik ekartzen ditugu. Bi
motatakoak daude: karbonozko-
ak eta beira-zuntzezkoak. Nik
karbonozkoak dauzkat eta oso
gustura ibiltzen naiz beraiekin.
Batzuentzat badago batetik bes-
tera aldea, baina nire ustez oine-
takoekin gertatzen dena pasa-
tzen da. Zu ondo sentitzen bal-
din bazara, bata edo bestea
erabili, gustura ibiliko zara eta
ondo aterako zaizu proba.

ATARIA

«Erdi kasualitatez lortu
nuen 100eko marka »
IRATI LAKUNZA
HEGATS-IGERILARIA
Egiten duenarekin gustura dago tolosarra;
alaitasun horri, gainera, markak gehitu dizkio.
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Garaipen bihurturiko esperientzia

E sperientzi berria bizitu
nuen aurreko larunba-
tean. Euskal Ligako tal-
dearekin jokatzera joan
behar nuen, eta hasie-

ran pixka bat urduri sentitu nin-
tzen, baina, bertako giroa ikusita
eta nola zaindu ninduten ikusi-
ta, urduritasun guztiak alde ba-
tean utzi nituen. 
Partida garrantzitsua jokatzen

genuen, eta gogor eutsi behar ge-

nien. Lehenengo zatira entxufa-
tuta atera ginen, baina ez zigu-
ten gure jokoa egiten uzten. Ho-
rren ondorioz iritsi zen beraien
gola. 
Berriro ere markagailuari

buelta ematea tokatzen zitzai-
gun, baina ez genuen inongo ga-
lera ikusten partida aurrera ate-
ratzeko.
Bigarren zatira gogor atera gi-

nen, eta lehen minutuak igaro

ondoren iritsi zen gure gola. Ho-
rren laguntzaz gure jokoa egiten
jarraitu genuen, eta bigarren
gola sartu genuen. 
Partidako momentu hoberena

etortzear zegoen, ordea, zori-
gaiztoko lesio baten ondorioz, ni
atezain izanda, jokalari bezala
jokatu behar izan nuen minutu
batzuetan. Azkenik, partidako
emaitza onarekin sagardotegira
joan ginen ospatzera.

Aulkitik
Naroa Garaialde
Tolosa CF, Euskal Liga

Tolosa CF-ren partida
ikustera joateko
autobusa dohainik 
TOLOSA // Hirugarren Mailako
denboraldia amaitzeko 8 jardu-
naldi falta dira. Tolosa CF azken
laugarren postuan dago, kinka
larrian. Jardunaldi honetan,
etxetik kanpo Pasaian jokatuko
dute, larunbatean. Bertara joate-
ko klubetik autobusa jarri dute
dohainik. Izena emateko talde-
ko bulegoetara joan behar da
16:00etatik 20:00etara. Larun-
batean autobusa 16:00etan ate-
rako da zezen plazatik.
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Deialdiak

Alegia.Alegialdeko zine klubak an-
tolatuta, Las consecuencias del
amorfilma eskainiko dute,
22:00etan, Elizpe zineman. 
Alegia. Iturri Zahar Guraso Elkarteak
helduentzako patinaje ikastaroa an-
tolatu du. Asteazkenetan izango da,
21:00etatik aurrera, frontoian. Inte-
resatuek izena martxoaren 24a bai-
no lehen eman beharko dute kultur
etxean.
Tolosa.Ahoz Aho jaialdiaren ba-
rruan, ahozkotasunaren gala nagu-
sia izango da, euskaraz eta gaztela-
niaz, haurrentzat. 10:00etatik au-
rrera Leidor antzokian.
Tolosa.Zine Forumean, jatorrizko
bertsioan eta 11. Ekozimenaldiaren
barruan Mañana,  19:15ean eta
21:45ean, Leidorren.

ATARIA IRRATIA
09:00-11:00. Pasahitza.Eskualde-
ko berriak, Irene Arin Kale Kantoitik,
Quark zientzia atala, Agurtzane La-
rrañagaren errezeta makrobiotikoa
eta Jon Ander Galarragaren Ekokul-
tura. Lehiaketa, deitu 943
698038ra edo idatzi 687410033ra. 
11:00-12:00. Hamaiketakoa.
Ibarraldeko albisteak.
12:00-13:00. Entzuteko jaioak.
13:00. Erakutsiz ikasi. Samaniego
ikastetxeko ikasleak.
16:00-18:00. Zebrabidea.
18:00-20:00. Goizeko saioak 
utzitako onena. 
20:00. Erakutsiz ikasi. 
21:00. Ataria iluna.

28 KANALA
12:30. DJ Amaia.
13:30.Gaurkoan Tolosaldetik.
17:30.Gaurkoan Tolosaldetik.
21:30.Gaurkoan Tolosaldetik.
22:00. Ikusi Irratia. Legoreggae.
23:30.Gaurkoan Tolosaldetik.

FARMAZIAK

Gaur

TOLOSA.Egunekoa.Bronte, C. 
Korreo kalea, 20. 
Telefonoa: 943 67 60 13.
Gauekoa.Morant, R. 
Zabalarreta lorategiak, 1. 
Telefonoa: 943 67 38 49.

TOLOSALDEKOATARIAk ez du bere gain
hartzen egunkarian adierazitako
esanen eta iritzien erantzukizunik.

Korrikaren lekukoa,
Atarikideen eskura

E. Maiz 

Laster bidera aterako gara,
mundura aterako gara, herriz
herri igaroko gara. Horixe dio
20. Korrikaren abestiak. Euskal
Herri osoko errepideak, martxo-
aren 30ean Otxandion hasi eta
apirilaren 9an Iruñean amaituz
zeharkatuko ditu Korrikak. Bi
urtetik behin euskaltzaleek hu-
tsik egiten ez duten hitzordua
da, eta TOLOSALDEKO ATARIA ere
bertan izango da. Duela bi urteko
ohiturari jarraituz, ATARIA-ren le-
kukoa harpidedunen batek era-
mango du. 
ATARIA-ren lekukoak, Tolosa-

ko kaleetan barrena izango ditu
bere metroak, eta lekukoa era-
man nahi duenak zozketan parte
hartu baino ez du egin beharko.
Horretarako 943 65  56 95 telefo-
no zenbakira deitu beharko da
martxoaren 30a baino lehen, edo
ataria.eus webgunean sartuta
ere eman daiteke izena.  
Bakoitzak ahal duen neurrian

egingo dio bere ekarpena Korri-
kari. Laguntza ekonomikoaz
gain, errepide ertzera ateratzea
edota lasterka egitea izango da
euskara eta Korrika babesteko
bidea. Hasi txikienetatik eta hel-
duetara. Eskuz esku igaroko da
lekukoa, eta lekukoarekin batera
baita emozio eta ilusioak ere. 
Tolosaldean, aurtengoan, bi

Apirilaren 4an pasako da 20. Korrika Tolosatik, eta ‘Ataria’-k bere
harpidedunen artean zozketa egingo du lekukoa eramateko

Lorea Berasategi harpidedunak eraman zuen ‘Ataria’-ren lekukoa . ITZEA  URKIZU

ESKUALDEKO HERRIETAN KORRIKA

Apirilak 4, asteartea

Lizartza.06:51.
Leaburu-Txarama.07:35.
Tolosa.07:47.
Anoeta.08:58.
Irura.09:05.
Amasa-Villabona.09:19.

Zizurkil.09:39.
Aduna.09:52.

Apirilak 8, larunbata

Ikaztegieta.04:49.
Alegia.05:08.
Amezketa.05:47.
Abaltzisketa.06:15.

GAUR 09:00etan

Asier Gozategi. Pasahitzasaioan
Gozategi trikiti taldeko kidea elka-
rrizketatuko dugu. Taldeak 25 urte
betetzen dituela eta ibilbideaz, mu-
sikaz eta bizipenez hitz egingo du.

EGURALDIA

GAUR

BIHAR

14º / 3º

14º / 2º

aldiz egingo du sartu-irtena. Api-
rilaren 4an, Lizartzatik barrena
sartuko da eta Tolosako kaleeta-
tik pasa ostean, Anoetatik Adu-
narako bidea hartuko du eskual-
detik ateratzeko. 
Lau egun beranduago, berriz

ere, Tolosaldera sartuko da Goie-

rri aldetik. Ikaztegietan hartuko
dute lekukoa 04:49 aldean, eta
Alegiatik Amezketarako bidea
hartuko du aspaldiko partez, eta
Abaltzisketatik Larraitzerako ki-
lometroekin esango zaio agur
Korrikari, eta Iruñearako bidean
jarraituko du lekukoak. 
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